
Voorzitter: Deetman

Tegenwoordig zijn 124 leden, te
weten:

Adelmund, Van Ardenne-van der
Hoeven, Augusteijn-Esser, Beinema,
Van den Berg, Biesheuvel, Bijleveld-
Schouten, Blaauw, Blauw, Van
Blerck-Woerdman, Bolkestein,
Boogaard, Van den Bos, Van Boxtel,
Bremmer, Bukman, M.M. van der
Burg, V.A.M. van der Burg, Van de
Camp, Cherribi, De Cloe, Cornielje,
Crone, Deetman, Van Dijke, Dijksma,
Dittrich, Van den Doel, Duivesteijn,
Van Erp, Esselink, Essers, Fermina,
Gabor, Van Gelder, Van Gijzel,
Giskes, De Graaf, Heerma, Hendriks,
Hessing, Hillen, Hoekema, Van der
Hoeven, Hofstra, Hoogervorst, De
Hoop Scheffer, Houda, Huys,
Janmaat, Jeekel, Jorritsma-van
Oosten, Kalsbeek-Jasperse, H.G.J.
Kamp, M.M.H. Kamp, Keur,
Koekkoek, De Koning, Korthals,
Lambrechts, Lansink, Leerkes, Leers,
Liemburg, Lilipaly, Marijnissen,
Mateman, Van Middelkoop,
Mulder-van Dam, Nijpels-Hezemans,
Noorman-den Uyl, Oedayraj Singh
Varma, Oudkerk, Van Oven,
Passtoors, Van der Ploeg, Poppe,
Rabbae, Rehwinkel, Reitsma,
Remkes, Van Rey, Rijpstra, Roethof,
Van Rooy, Rouvoet, Scheltema-de
Nie, Schimmel, Schutte, Schuurman,
Sipkes, Smits, Soutendijk-van
Appeldoorn, Stellingwerf, Sterk, Van
der Stoel, Van Traa, Valk, Ter Veer, Te
Veldhuis, Verhagen, Verkerk,
Versnel-Schmitz, Verspaget,
Vliegenthart, Van der Vlies, Van Vliet,
M.B. Vos, O.P.G. Vos, VouÃ te-Droste,
B.M. de Vries, J.M. de Vries, Wallage,
Van Walsem, Van Waning, Weisglas,
Van Wingerden, Witteveen-Hevinga,
Wolffensperger, Wolters, Woltjer, Van
Zijl, Zonneveld en Van Zuijlen,

en mevrouw Sorgdrager, minister
van Justitie, mevrouw De Boer,
minister van Volkshuisvesting,
Ruimtelijke Ordening en Milieube-
heer, de heren Wijers, minister van
Economische Zaken, Melkert,
minister van Sociale Zaken en
Werkgelegenheid, mevrouw Schmitz,
staatssecretaris van Justitie, de
heren Nuis, staatssecretaris van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, Vermeend, staatssecretaris van
FinancieÈn, en Linschoten, staatsse-
cretaris van Sociale Zaken en
Werkgelegenheid.
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De voorzitter: Ik deel aan de Kamer
mede, dat zijn ingekomen berichten
van verhindering van de leden:

Apostolou, Van Heemst, Middel, Van
Nieuwenhoven, Vreeman en Zijlstra,
wegens verblijf buitenslands;

Verbugt, RosenmoÈ ller, Van der
Heijden en Doelman-Pel, wegens
verblijf buitenslands, de gehele
week;

Van Hoof, Bakker, Terpstra en De
Jong, wegens verblijf buitenslands,
ook volgende week;

Boers-Wijnberg en Assen, wegens
bezigheden elders;

Aiking-van Wageningen, Dijksman,
Swildens-Rozendaal en H. Vos,
wegens ziekte.

Deze berichten worden voor
kennisgeving aangenomen.

De voorzitter: De ingekomen
stukken staan op een lijst die op de
tafel van de griffier ter inzage ligt. Op
die lijst heb ik voorstellen gedaan

over de wijze van behandeling. Als
aan het einde van de vergadering
daartegen geen bezwaren zijn
ingekomen, neem ik aan, dat de
Kamer zich met de voorstellen heeft
verenigd.

Regeling van werkzaamheden

De voorzitter: Op verzoek van de
fractie van de Partij van de Arbeid
stel ik voor, de stemmingen met
betrekking tot de agendapunten 5, 6
en 7 uit te stellen tot volgende week
donderdag.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Mij is gebleken dat
de heer Van Oven met betrekking tot
agendapunt 3, betreffende de
wijziging van het Wetboek van
Strafvordering, een heropening
verlangt in verband met een
amendement. Ik stel voor, die
heropening onmiddellijk na de
stemmingen te doen plaatsvinden en
volgende week over dit wetsvoorstel
te stemmen.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan de
heer Rijpstra.

De heer Rijpstra (VVD): Voorzitter!
Vorige week heeft de Hoge Raad de
toewijzing van een schadeclaim
bevestigd aan een 25-jarige vrouw
die invalide is geraakt na een val uit
de ringen tien jaar geleden tijdens
het turnen bij een sportvereniging.
De leidster beschikte niet over de
vereiste papieren en nam onvol-
doende veiligheidsmaatregelen in
acht. Naar aanleiding van die
uitspraak van de Hoge Raad vraag ik
namens mijn fractie om een brief
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van de staatssecretaris van Volksge-
zondheid, Welzijn en Sport en de
minister van Justitie, waarin zij
aangeven:
- wat de verzekeringstechnische
consequenties zijn voor de sportver-
eniging, onder andere de hoofdelijke
aansprakelijkheid van de bestuurder,
het lid van de sportvereniging, de
gediplomeerde en de ongediplo-
meerde sportleraar in dienst van de
sportvereniging en de vrijwilliger;
- of sportverenigingen risico's
kunnen uitsluiten;
- welke eisen er gesteld kunnen
worden ± of beter: zouden moeten
worden ± aan de lesgevenden, de
trainers/begeleiders en dergelijken in
die sportvereniging.

De voorzitter: Ik stel voor, het
stenogram van dit deel van de
vergadering door te geleiden naar
het kabinet.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan
mevrouw Mulder.

Mevrouw Mulder-van Dam (CDA):
Voorzitter! Ik verzoek u, het verslag
van het algemeen overleg ten
aanzien van het persoonsgebonden
budget deze week op de kamer-
agenda te zetten, omdat onze fractie
een motie wil indienen.

De voorzitter: Ik stel voor, aan dit
verzoek te voldoen. In de loop van
deze dag of morgen zal ik laten
weten wanneer het punt behandeld
kan worden. Ik neem aan dat er geen
bijzondere urgentie is wat deze week
betreft, omdat we nogal een volle
agenda hebben, maar ik zal kijken
wat we kunnen doen.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan de
heer Oudkerk.

De heer Oudkerk (PvdA): Voorzitter!
Op 12 juni heeft een aantal partijen
in deze Kamer bij minister Borst van
Volksgezondheid aangedrongen op
een forse beperking van reclame
voor tabaksprodukten, meer precies
op Nederlandse steun voor het
Europese initiatief ter zake. De
minister kon dat toen niet toezeggen,
maar beloofde wel uiterlijk eind
september de Kamer te informeren
en daarover een brief te sturen die zij
in overleg met haar collega's en in

het bijzonder de heer Wijers zou
opstellen.

Voorzitter! Wij hebben die brief
nog niet gezien. Half november vindt
de halfjaarlijkse vergadering van de
Europese Raad van ministers van
volksgezondheid plaats. Er is dus
haast als de Kamer over dat
standpunt nog wil mee kunnen
praten. Daarom verzoekt mijn fractie,
mede namens de fractie van D66,
voor 25 oktober een brief van de
minister over het tabaksbeleid naar
de Kamer te sturen, vooral over het
Nederlandse standpunt inzake de
Europese richtlijn. Ik kondig hier
alvast aan dat ik daarover een
overleg met de betrokken bewinds-
lieden wil hebben, maar daar kom ik
tijdens de procedurevergadering wel
op terug.

De voorzitter: Ik stel voor, het
stenogram van dit deel van de
vergadering door te geleiden naar de
minister van Volksgezondheid.

Daartoe wordt besloten.

Aan de orde is het mondelinge
vragenuur, overeenkomstig artikel
136 van het Reglement van orde.

Vragen van het lid Marijnissen aan
de minister van Sociale Zaken en
Werkgelegenheid, over de
sollicitatieverplichting voor
alleenstaande moeders die zijn
aangewezen op een bijstandsuit-
kering.
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De heer Marijnissen (SP): Voorzitter!
Op een bijeenkomst in Bodegraven
van D66 zaterdag een week geleden,
liet de minister van Justitie weten,
het niet eens te zijn met de
maatregel die alleenstaande moeders
in de bijstand met kinderen ouder
dan 5 jaar verplicht, te solliciteren.
De maatregel hangt samen met de
nieuwe Algemene bijstandswet die
per 1 januari 1996 van kracht wordt.
Het is goed om in dit verband op te
merken dat de SP-fractie reeds bij de
behandeling van de bijstandswet
tegen de wijziging van de bestaande
praktijk heeft geprotesteerd. De
praktijk houdt nu in dat alleen-
staande ouders in de bijstand in het
algemeen worden ontzien indien zij
nog kleine kinderen hebben.

Mijnheer de voorzitter! Ik heb de
volgende vragen aan de minister.

1. Deelt de minister de opvatting
van de minister van Justitie dat het
onjuist is, moeders met kleine
kinderen de vrijheid te ontnemen,
zelf uit te maken of zij hun kinderen
willen verzorgen, opvoeden dan wel
dat geheel of gedeeltelijk over te
laten aan anderen?

2. Is de minister van Sociale Zaken
het met de minister van Justitie eens
dat er in dezen gesproken kan
worden van een mogelijke strijdig-
heid tussen de essentieÈ le behoeften
van kinderen en de desbetreffende
overheidsregels?

3. Vindt de minister het terecht dat
een moeder met een kind van 5,5
tegenover de sociale dienst moet
uitleggen waarom zij voor het kind
wil zorgen en dus geen betaald werk
kan aanvaarden?

4. Is de minister het met de
SP-fractie eens dat, wanneer vanaf
1999 de gemeenten 22% van de
kosten verbonden aan de uitkeringen
voor hun rekening moeten nemen en
zij zodoende een groot belang
krijgen bij het verminderen van het
aantal uitkeringen, de zorgvuldigheid
daaronder wel eens te leiden kan
hebben?

5. Is de minister het eens met de
stelling dat hier zelfs op het delicate
terrein van de opvoeding een
tweedeling dreigt? Enerzijds zijn er
mensen die de vrijheid hebben om
de opvoeding van hun kinderen
geheel zelf te doen en anderzijds zijn
er alleenstaanden met een zeer laag
inkomen, die door de sociale dienst
gedwongen kunnen worden, te
solliciteren.

De voorzitter: De heer Marijnissen
heeft vorige week al aangegeven dat
hij zijn vragen alleen en uitsluitend
aan de minister van Sociale Zaken en
Werkgelegenheid wenste te stellen.
Het woord is dan ook aan de
minister van Sociale Zaken en
Werkgelegenheid.
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Minister Melkert: Mijnheer de
voorzitter! Ik deel niet de suggestie
die de heer Marijnissen in de eerste
vraag heeft neergelegd, dat de
opvatting van de minister van
Justitie een andere zou zijn dan die
van het kabinet. De minister van
Justitie heeft willen wijzen op de
problemen die kunnen ontstaan in de
relatie tussen ouders en kinderen in
eÂeÂnoudergezinnen. Daarbij zijn de
vraagstukken van het kunnen werken

Voorzitter
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